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Zápis ze zasedání vědecké rady Právnické fakulty  
konaného dne 3. dubna 2007 

 
Čas konání: 14.00 hod. 
Místo konání: zasedací místnost děkanátu Právnické fakulty MU 
Přítomni: 30 členů (dle prezenční listiny, která je přílohou č. 1 tohoto zápisu) 
Program jednání (dle pozvánky, která je přílohou č. 2 tohoto zápisu):    

1. Přivítání a zahájení 
2. Informace o novém složení kolegia děkana a o případných dalších strukturálních      

změnách 
3.   Stanovení dalšího postupu habilitačního řízení JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D. 
4. Různé  

 

1.  Přivítání a zahájení 
 
Jednání zahájila předsedkyně vědecké rady, děkanka Právnické fakulty prof. JUDr. Naděžda 
Rozehnalová, CSc. Paní děkanka přivítala přítomné členy vědecké rady. Dále pak poděkovala 
doc. Svatoňovi za vedení vědecké rady v době jeho působení ve funkci děkana, které si 
zaslouží vysokého ocenění. Poté představila program zasedání. 
 

2.  Informace o novém složení kolegia děkana a o případných dalších strukturálních 
změnách 

 
Předsedkyně vědecké rady,  děkanka Právnické fakulty prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, 
CSc. představila nové složení kolegia děkana: 
 
Proděkan pro studijní program Právo a právní věda – JUDr. Jana Jurníková, Ph.D.  
Proděkan pro studijní program Právní specializace, statutární zástupce – JUDr. Petr Mrkývka, 
Ph.D.  
Proděkan pro celoživotní vzdělávání – doc. JUDr. Jan Svatoň,CSc.  
Proděkan pro informační technologie a ediční činnost – JUDr. Josef Kotásek, Ph.D.  
Proděkan pro vědu a zahraniční styky po doktorský studijní program Teoretické právní vědy – 
doc. JUDr. Věra Kalvodová  
Tajemník – JUDr. Dana Šrubařová 
 
Paní děkanka informovala o plánovaných strukturálních změnách na dalších fakultních 
úrovních, ale tyto změny jsou v přípravě a tedy předčasné pro přednesení vědecké radě. 
 
3.  Stanovení dalšího postupu habilitačního řízení JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D. 

Paní proděkanka pro vědu a zahraniční styky doc. Kalvodová uvedla třetí bod jednání týkající 
se stanovení dalšího postupu habilitačního řízení JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D., a 
předala slovo prof. JUDr. Josefovi Bejčkovi, CSc., předsedovi habilitační komise.  
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Prof. Bejček předložil vědecké radě návrh na určení dalšího postupu ve věci habilitačního 
řízení v oboru obchodní právo JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D. Habilitační komise ve 
složení prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. - předseda, prof. JUDr. Jozef Suchoža, DrSc. (PrF, 
Univerzita P.J.Šafárika v Košicích), prof. JUDr. Peter Vojčík, CSc. (PrF, Univerzita 
P.J.Šafárika v Košicích), doc. JUDr. Stanislav Plíva, CSc. (PrF, Univerzita Karlova v Praze) a 
JUDr. Kateřina Hornochová (Nejvyšší soud ČR) se na svém zasedání dne 22.2.2007 po 
posouzení všech předložených dokladů usnesla na závěru,  že JUDr. Ludmila Lochmanová, 
Ph.D. splňuje předpoklady stanovené zákonem pro habilitační řízení na jmenování docentkou. 
 
Rovněž oponentské posudky doporučují připustit uchazečku k habilitační přednášce a 
k obhajobě habilitační práce v oboru obchodní právo, která se bude konat dne 5.6.2007 ve 
14.00 hod. v zasedací místnosti děkanátu PrF. Habilitační komise navrhla jako téma 
přednášky „Funkce firemního práva a uplatňování jeho zásad při převodech firmy“  

 
Paní proděkanka doc. Kalvodová poděkovala prof. Bejčkovi za poskytnutou zprávu a otevřela 
rozpravu. O slovo se přihlásil dr. Malacka, který vyjádřil své potěšení nad souhlasným 
rozhodnutím komise, zvláště z toho důvodu, že dr. Lochmanová  je jeho dlouholetou 
kolegyní, a dle jeho názoru titul docentky zcela odpovídá její odborné a akademické erudici.  
Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity v Brně vyzývá uchazečku, aby na 
jejím veřejném zasedání dne 5.6.2007 přednesla habilitační přednášku na téma „Funkce 
firemního práva a uplatňování jeho zásad při převodech firmy“ v délce 20 minut a obhájila 
habilitační práci.   
 
Posouzením úrovně habilitační přednášky pověřila vědecká rada prof. JUDr. Karla 
Eliáše, Dr., prof. JUDr. Jana Hurdíka, DrSc. a doc. JUDr. Karla Marka, CSc., což bylo 
schváleno hlasy 30 přítomných členů.  
 
 
4.  Různé 
 
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová otevřela poslední bod jednání. Přednesla návrh 
Katedry obchodního práva na schválení JUDr. Ivany Bučkové členkou komise pro státní 
závěrečné zkoušky v magisterském studijním programu, včetně obhajob. Uvedla, že dr. 
Bučková je odbornicí s dlouholetou praxí v oblasti rakouského obchodního práva, neboť 
působí na univerzitě ve Vídni, a je tedy vhodnou kandidátkou na člena zkušební komise. Prof. 
JUDr. Josef Bejček, CSc., vedoucí Katedry obchodního práva, doplnil návrh o připomínku, že 
u dr. Bučkové se nepočítá se zapojením do zkoušení, ale do oponování diplomových prací. 
Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Ivany Bučkovou 
členkou komise pro státní závěrečné zkoušky v magisterském studijním programu, včetně 
obhajob. 
  
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová pokračovala v tomto bodu jednání návrhem 
Katedry správní vědy, správního práva a finančního práva na schválení JUDr. Petra Kolmana, 
Ph.D. členem komise pro státní závěrečné zkoušky v bakalářském a magisterském studijním 
programu. Doc. JUDr. Soňa Skulová, Ph.D., vedoucí Katedry správní vědy, správního práva a 
finančního práva, zdůvodnila návrh tím, že dr. Kolman je zkušeným učitelem i examinátorem. 
Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
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Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Petra Kolmana, 
Ph.D. členem komise pro státní závěrečné zkoušky v magisterském a bakalářském studijním 
programu, včetně obhajob závěrečných prací. 
 
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová dále uvedla návrh Katedry mezinárodního a 
evropského práva na schválení JUDr. Davida Sehnálka, Ph.D. členem komise pro státní 
závěrečné zkoušky v magisterském a bakalářském studijním programu, včetně obhajob 
příslušných prací. Prof. JUDr. Vladimír Týč, CSc., vedoucí Katedry mezinárodního a 
evropského práva, zdůvodnil návrh tím, že dr. Sehnálek splňuje všechny požadavky. Vědecká 
rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Davida Sehnálka, 
Ph.D. členem komise pro státní závěrečné zkoušky v magisterském a bakalářském studijním 
programu, včetně obhajob příslušných prací. 
 
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová dále uvedla návrh Katedry pracovního práva a 
sociálního zabezpečení na schválení JUDr. Dany Hrabcové, Ph.D. členkou komise pro státní 
závěrečné zkoušky v magisterském a bakalářském studijním programu, včetně obhajob 
příslušných prací. Doc. JUDr. Milan Galvas, CSc., vedoucí Katedry pracovního práva a 
sociálního zabezpečení, zdůvodnil návrh tím, že dr. Hrabcová již působila jako externí členka 
komise, nyní je ale interní zaměstnankyní Právnické fakulty MU, a proto je nutné opětovné 
schválení vědeckou radou. Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Danu Hrabcovou, 
Ph.D. členkou komise pro státní závěrečné zkoušky v magisterském a bakalářském 
studijním programu, včetně obhajob příslušných prací. 
 
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová dále uvedla návrh oborové komise na schválení 
JUDr. et Ing. Petra Machálka, Ph.D. stálým členem zkušební komise v doktorském studijním 
programu, obor pracovní právo, a JUDr. et Mgr. Evy Šimečkové, Ph.D. alternující členkou 
této komise. Paní proděkanka pro vědu a zahraniční styky doc. JUDr. Věra Kalvodová, Dr. 
zdůvodnila návrh tím, že komise musí být doplněna, aby odpovídala čl. 33 odst. 2 Studijního 
a zkušebního řádu Masarykovy univerzity. Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných 
toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. et Ing. Petra 
Machálka, Ph.D. stálým členem zkušební komise v doktorském studijním programu, obor 
pracovní právo a JUDr. et Mgr. Evu Šimečkovou, Ph.D. alternující členkou této komise.  
 
Předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová pokračovala v tomto bodu jednání 
představením výroční zprávy Právnické fakulty Masarykovy univerzity za rok 2006, 
schválenou akademickým senátem PrF MU dne 27. března 2007.   
 
Tento bod jednání byl zakončen diskuzí nad směrnicí rektora č. 14/2006 o habilitačním řízení 
a řízení ke jmenování profesorem na Masarykově univerzitě s účinností od 1.2. 2007. Tuto 
diskuzi otevřela předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová a uvedla, že je třeba zvážit 
způsob předkládání publikací, a to jak s ohledem na budoucí habilitační řízení a řízení ke 
jmenování profesorem, tak i na probíhající řízení. Prof. Bejček podpořil návrh, že publikace 
by měly být k dispozici hodnotícím komisím k nahlédnutí, nepostačuje tedy pouhý seznam 
publikací. Prof. Fiala se přihlásil o slovo a uvedl, že dle jeho názoru není třeba, aby tyto 
odborné publikace byly k dispozici komisím, neboť komise jsou složeny z odborníků, kteří 
jsou s publikacemi v daném oboru obeznámeni v rámci své odborné praxe. Shrnutím této 
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diskuze bylo, že by bylo vhodné, aby publikace byly k dispozici členům vědecké rady během 
přednášky. 
 

Na závěr jednání předsedkyně vědecké rady prof. Rozehnalová informovala přítomné členy 
vědecké rady o termínu dalšího zasedání, kterým bude 5. červen 2007. Také upozornila, že 
funkční období vědecké rady v tomto složení končí 30. dubna 2007, přičemž uvedla, že si 
zvláště cení členství externích odborníků ve vědecké radě Právnické fakulty a doufá v jejich 
setrvání v tomto orgánu. Doc. Svatoň navázal na závěrečná slova paní děkanky a uvedl, že je 
třeba ocenit členství všech odborníků ve vědecké radě, neboť se společně podíleli na 
posuzování významných návrhů a na přijímání důležitých rozhodnutí. Předsedkyně vědecké 
rady prof. Rozehnalová poděkovala všem členům vědecké rady za účast a zasedání ukončila. 
 
 
 
 
 
V Brně dne 5. dubna 2007  
 
                                                     

 
 

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc., v.r. 
                                                                                                            děkanka 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Věra Redrupová                                                                                                                               
 
 
 
Přílohy: 
1. Prezenční listina 
2. Pozvánka 
 


